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Redovisning av Härrydaidéer 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen av Härrydaidéer inkomna under 
perioden 23 september 2022 – 6 mars 2023.  
 
Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen uppdrog åt förvaltningen den 27 maj 2021 § 216, att göra 
en översyn av hanteringen av medborgarförslag och ta fram förslag på 
kompletterande och/eller alternativa former för medborgarinflytande och 
hantering av förslag och synpunkter.  

Ärendet redovisades till kommunstyrelsen den 16 december 2021, § 446. 
Kommunstyrelsen gav, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut, 
förvaltningen i uppdrag att utarbeta plan för införande samt riktlinjer för 
Härrydaidén, samt att ta fram förslag på ändringar i nämndernas reglemente 
och kommunfullmäktiges arbetsordning, utifrån medborgarförslagets 
avvecklande. 

Kommunfullmäktige beslutade den 3 mars 2022, § 16, att uppdra åt 
kommunstyrelsen att utforma och implementera Härrydaidén.  

Kommunfullmäktige fastställde ny arbetsordning för fullmäktige den 22 
september 2022, § 179, och där togs möjligheten att lämna 
medborgarförslag bort. Från och med 23 september 2022 öppnades 
möjligheten att lämna Härrydaidéer istället.  

Från införandet till och med den 6 mars 2023 har det inkommit 31 
Härrydaidéer, varav 16 har besvarats. För att ge politiken möjlighet att följa 
inkomna idéer kommer de att redovisas samlat två gånger per år till 
kommunstyrelsen. I dokumentet Redovisning av Härrydaidéer framgår både 
de besvarade Härrydaidéerna med förvaltningens svar och de som ännu inte 
besvarats.  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse den 6 mars 2023 
 Redovisning av Härrydaidéer inkomna under perioden 23 september 

2022 – 6 mars 2023 
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Ärendet 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen uppdrog åt förvaltningen den 27 maj 2021 § 216, att göra 
en översyn av hanteringen av medborgarförslag och ta fram förslag på 
kompletterande och/eller alternativa former för medborgarinflytande och 
hantering av förslag och synpunkter.   

Ärendet redovisades till kommunstyrelsens den 16 december 2021, § 446. 
Kommunstyrelsen gav, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut, 
förvaltningen i uppdrag att utarbeta plan för införande samt riktlinjer för 
Härrydaidén, samt att ta fram förslag på ändringar i nämndernas reglemente 
och kommunfullmäktiges arbetsordning, utifrån medborgarförslagets  

Kommunfullmäktige beslutade den 3 mars 2022 § 16, att uppdra åt 
kommunstyrelsen att utforma och implementera Härrydaidén.  

Kommunfullmäktige fastställde ny arbetsordning för fullmäktige den 22 
september 2022, § 179, och där togs möjligheten att lämna 
medborgarförslag bort. Från och med 23 september 2022 öppnades 
möjligheten att lämna Härrydaidéer istället.  

I underlaget som låg till grund för beslutet framgår att Härrydaidén bedöms 
ge invånarna förutsättningar att bidra till kommunens utveckling och att 
processen blir snabbare och mindre byråkratisk i jämförelse med 
hanteringen av medborgarförslag. En annan fördel som Härrydaidén ger är 
friheten att utforma processen själv då den inte är lagstyrd såsom 
hanteringen av medborgarförslag är. Genom Härrydaidén är det möjligt att 
snabbare besvara förslag som inte kräver omfattande utredning, att föra 
dialog med idélämnaren och kunna vidareutveckla idén gemensamt med 
idélämnaren eller guida invånaren rätt om förslaget till exempel berör en 
annan myndighets ansvarsområde. Förvaltningen kan också snabbt bedöma 
om inkomna idéer är en Härrydaidé eller om det snarare är att betrakta som 
fråga, synpunkt eller felanmälan.  

I beslutsunderlaget framgick också att kommunens förtroendevalda löpande 
ska hållas informerade om inkomna idéer samt hur dessa har blivit 
besvarade och hanterade. Förslag och frågor av principiell karaktär och av 
större vikt ska lyftas för politisk behandling. Underlaget nämner även att 
riktlinjer för Härrydaidén behöver utarbetas. 

Införandet 
Härrydaidén infördes den 23 september 2022. Fram till dess var det möjligt 
att lämna medborgarförslag. Förvaltningen har därefter prioriterat att utreda 
och bereda medborgarförslagsärenden men också påbörjat 
implementeringen av Härrydaidén.  

För att säkerställa att syftet med Härrydaidén uppfylls har förvaltningen 
organiserat arbetet med Härrydaidén med en arbetsgrupp och en styrgrupp. 
Initialt har fokus varit att förbereda förvaltningen på ett förnyat arbetssätt 
där medarbetare tar hjälp av ett digitalt verktyg för att effektivt kunna sköta 
kommunikation med idélämnaren, dokumentera utredningar och besvara 
idéer.  
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Detta nya arbetssätt förväntas kunna bidra till att idéer kan besvaras snabbt 
och till att förvaltningen kan finna lösningar som gör att idéer kan 
genomföras.  

Det har även påbörjats ett arbete där Härrydaidéer innan sommaren 2023 
förväntas kunna lämnas i appen Mitt Härryda. Förvaltningen har medvetet 
valt att vänta med införandet i appen för att säkerställa att det finnas en 
organisation som är redo för att ta emot ett utökat antal idéer.   

Redovisning av Härrydaidéer  
Redovisningen syftar till att ge kommunens förtroendevalda information om 
de idéer som inkommit och om hur dessa har hanterats och besvarats av 
förvaltningen. Tidigare redovisades medborgarförslag till 
kommunfullmäktige två gånger per år, ofta i april och i oktober. 
Förvaltningen har valt att fortsätta den rutinen för Härrydaidén till 
kommunstyrelsen.   

I den bilagda redovisningen finns de idéer som inkommit från det att 
Härrydaidén infördes den 23 september 2022, fram till den 6 mars 2023. I 
redovisningen framgår först de 16 Härrydaidéer som har besvarats och 
därefter de 15 Härrydaidéer som ännu inte har blivit besvarade.  

Av de 16 besvarade idéerna är det fem som förvaltningen valt att placera i 
kommunens idébank. Syftet med idébanken är att kommunen ska kunna 
spara idéer som kan vara relevanta att genomföra i framtiden, exempelvis 
där andra processer behöver väntas in.  

En idé ska utredas vidare innan den kan besvaras. Här har förvaltningen 
gjort bedömningen att en mer grundläggande utredning behövs innan 
förvaltningen kan ta ställning till idén.  

Fem idéer har besvarats med en beskrivning av pågående arbete etc inom 
det som idén avser. Ytterligare fem idéer genomförs inte.  

I redovisningen framgår inte den kommunikation förvaltningen har haft med 
idélämnaren under utredningstiden, likaså redovisas inte de filer som 
bifogats. Idéerna och svaren har också rensats från personuppgifter, såsom 
namn.  

Riktlinjer för Härrydaidén 
Förvaltningen har förändrat arbetssättet från att hantera medborgarförslag 
till att utforma och testa rutiner för hantering av Härrydaidéer. För att lägga 
fast och tydliggöra processer, rutiner, roller med mera kommer ett 
styrdokument för detta att utarbetas i form av riktlinjer för Härrydaidén. 
Dessa kommer presenteras för kommunstyrelsen under våren 2023.  
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Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har nu fått testa att hantera Härrydaidéer och ser positivt på 
möjligheten att uppfylla syftet, det vill säga att ge invånarna förutsättningar 
att bidra till kommunens utveckling samt att ha en snabbare och mindre 
byråkratisk process.  

Genom en fortsatt effektiv hantering av Härrydaidéer och genom att nyttja 
de digitala möjligheterna, t ex genom appen Mitt Härryda, finns 
förutsättningar för ytterligare vidareutveckling.  

Den samlade rapporteringen till politiken två gånger per år blir ett viktigt 
tillfälle till överblick över inkomna idéer och möjlighet att se övergripande 
mönster kring återkommande idéer inom olika områden. 

 
 
 
 
Peter Lönn Birgitta Flärd 
Kommundirektör Utvecklingschef 
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Rubrik Inkom Beskrivning Besvarad Beslut Förvaltningens svar 
Belysning på 
Landevi IP 

2022-
10-01 

Vi är ett gäng som brukar träffas varje vecka och springa 
på Landevi IP i Landvetter. Nu börjar det bli väldigt mörkt 
på kvällarna och det skulle verkligen vara nyttigt med 
belysning, primärt en belysningsstolpe i bortre kurvan. 

Det skulle antingen kunna vara tidsstyrt likt elljusspåren 
eller en knapp med en timmes timer.Investera detta i 
folkhälsan är definitivt en bra investering! 

2022-03-
20 

Till 
idébanken 

Hej 

Vi ber om ursäkt för att beslutet dröjde om att belysa Landevi IP. Nu har 
frågan om belysning undersökts. Att belysa Landevi IP skulle kunna bidra 
till en ökad trygghet och till att fler kan motionera även under 
vinterhalvåret. Härryda kommun gör dock tyvärr bedömningen att Landevi 
IP inte nyttjas i tillräcklig hög grad att det motiverar en investering av 
belysning i dagsläget. Vi lägger idén till vår idébank och tar med oss det 
till framtiden om situationen skulle förändras. 

Belysning på 
Landevi IP 

2022-
10-01 

 

I nuläget finns ingen belysning på friidrotts- och 
sportarenan Landevi. Det gör att kvällsträning under 
halva året blir både svår och känns osäker. Belysning 
skulle attrahera fler unga och gamla att träna kvällstid. På 
så vis främjas folkhälsan med ganska enkla medel. 

 

2022-03-
20 

Till 
idébanken 

Hej 

Vi ber om ursäkt för att beslutet dröjde om att belysa Landevi IP. Nu har 
frågan om belysning undersökts. Att belysa Landevi IP skulle kunna bidra 
till en ökad trygghet och till att fler kan motionera även under 
vinterhalvåret. Härryda kommun gör dock tyvärr bedömningen att Landevi 
IP inte nyttjas i tillräcklig hög grad att det motiverar en investering av 
belysning i dagsläget. Vi lägger idén till vår idébank och tar med oss det 
till framtiden om situationen skulle förändras. 

Belysning på 
Landevi IP 

2022-
10-11 

Lys upp Landevi IP i Landvetter. Nu blir det snabbt 
mörkare och mörkare om kvällarna. För föreningar, glada 
motionärer och fotbollsspelande barn skulle Landevi bli 
mer tillgängligt om det fanns belysning. Gör det lätt att 
träna centralt i Landvetter genom bra belysning på 
löparbanan och fotbollsplanen. Bra för individen och bra 
för folkhälsan! 

2022-03-
20 

Till 
idébanken 

Hej 

Vi ber om ursäkt för att beslutet dröjde om att belysa Landevi IP. Nu har 
frågan om belysning undersökts. Att belysa Landevi IP skulle kunna bidra 
till en ökad trygghet och till att fler kan motionera även under 
vinterhalvåret. Härryda kommun gör dock tyvärr bedömningen att Landevi 
IP inte nyttjas i tillräcklig hög grad att det motiverar en investering av 
belysning i dagsläget. Vi lägger idén till vår idébank och tar med oss det 
till framtiden om situationen skulle förändras. 

Laddstolpar i 
lyktstolpar 

2022-
10-20 

Det finns nu både tekniska och lagliga förutsättningar att 
bygga om ett antal lyktstolpar till laddstolpar. Strömstad 
kommun siktar 

på att bli först i Sverige på detta. Jag vill att Härryda blir 
nästförst. Detta är ingen snabbladdning, utan lämpar sig 
för långsammare laddning av elfordon ex.vis över natten. 
Särskilt lämplig i bostadsområden. 

2022- 
11-22 

Till 
idébanken 

Hej 

Vi har stämt av idén med kommunens energibolag Härryda Energi AB. 
Vår bedömning är att det inte är aktuellt just nu att genomföra idén. 

Samtidigt kan det mycket väl vara intressant att titta närmare på i 
framtiden, framförallt när Strömstads kommun har kommit längre. Det är 
en intressant tanke att nyttja den ström som redan är framdragen för att 
möta det ökade behovet av fler laddstolpar. Vi skulle därför vilja ta med 
oss idén till vår idébank och titta på den igen när det blir aktuellt. 

Stort tack för du ville tipsa oss om detta! 
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Rubrik Inkom Beskrivning Besvarad Beslut Förvaltningens svar 
Busskort senior 
65+ 

2022-
10-27 

Då Västtrafik i 2023 avser att göra de flesta hållplatser i 
Mölnlycke centralort till hållplatser med dubbel 
zontillhörighet (A och B) tycker jag det är rimligt att 
seniorkortet 65+ också får dubbel tillhörighet, alternativt 
att 65+ boende i Härryda kan välja mellan A och B zon 
för sina kort (som erhålles efter ansökan) 

Den totala kostnaden för kommunens 65 plussare lär 
förändras marginellt. 

Denna idé kommer till dagens ljus då ju Västtrafik inte 
avser göra om Härryda till en A zon, utan istället hittar på 
en hybridlösning?, som ju naturligtvis leder till andra typer 
av problem/möjligheter! 

Idén kan leda till bättre mobilitet för äldre, samt till att 
bilen undviks till förmån för kollektivtrafiken, detta till en 
mycket ringa extrakostnad 

2022- 
11-10 

 

Idén 
genomförs 
inte 

 

Hej 
Ni har vi tittat närmare på din idé. Tyvärr är den inte är möjligt att 
genomföra då Härryda kommun inte styr det sortiment av seniorkort som 
Västtrafik erbjuder kommunerna. Kommunen kan endast beställa 
seniorkort inom den zon man är placerad inom (Härryda är i zon B). Det 
går att göra vissa tillägg till seniorkorten vilket Härryda kommun har valt 
att beställa - att åldersgränsen ska vara 65 år istället för 75 år och att 
seniorkorten ska gälla dygnet runt istället för endast under lågtrafiktider. 

För närvarande utreder Västtrafik ersättning och utformningen av 
kommunernas köp av seniorkort. Tanken är att utredningen ska 
presenteras och diskuteras under våren 2023 och att ett nytt upplägg ska 
finnas tillgängligt under 2024. Beroende på vad som blir resultatet av 
denna utredning så kan det i framtiden bli möjligt för kommunen att göra 
andra tillägg till seniorkorten och först då kan kommunen ta ställning till 
eventuella tillägg. 

Men stort tack för din idé och vi tar med oss ditt önskemål framöver! 

Cykelväg 
Rävlanda 

2022-
10-31 

Hej! 

På vägen mellan Björlanda och Rävlanda centrum 
behövs det en gång och cykelbana omgående. Det har 
redan skett ett dödsfall på den vägen, med en cyklist. Det 
är många barn som cyklar på vägen och folk som kör 
väldigt vårdslöst. Det är även många tävlingscyklister 
som cyklar där, då det är en fin och slingrig väg. Detta 
skulle äver gynna hälsan, då många nu väljer att inte gå 
där på grund av all trafik. Det skulle kunna vara en jättefin 
runda att gå från Rävlanda centrum till Apelnäs 
bro(nybyggd) och vidare till Backa. Men nu drar man sig 
för det, och många med mig. 

Detta är som sagt något som skulle behöva ske inom en 
snart framtid innan fler olyckor händer. 

2022- 
11-10 

 

Idén 
genomförs 
inte 

 

Hej 

Gällande Sätilavägen så är det Trafikverket som är sk väghållare. 
Kommunen kan därför inte på egen hand besluta om att anlägga en 
gång- och cykelväg på sträckan. Det kommunen kan göra är att ansöka 
om medfinansiering till utbyggnad av gång- och cykelvägar på regionala 
vägar via den regionala planen för transportinfrastrukturen. Härryda 
kommun behöver dock prioritera mellan olika behov, då våra resurser är 
begränsade. Det finns exempelvis också behov av gång- och cykelvägar 
mellan Rävlanda-Bollebygd, Mölnlycke-Benareby, Landvetter-Hindås och 
Mölnlycke-Landvetter. 

Gång- och cykelvägar är ett område som kommunens politiker vill 
prioritera, kommunstyrelsen har gett förvaltningen uppdrag att planera för 
en cykelled genom kommunen i samverkan med Västra 
Götalandsregionen, medborgare och näringslivet. Vi tar med oss ditt 
önskemål till detta arbete. 
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Rubrik Inkom Beskrivning Besvarad Beslut Förvaltningens svar 
Vi rekommenderar dig också att uppmärksamma Trafikverket om behovet 
av en gång- och cykelväg på Sätilavägen. Gör detta genom följande e-
tjänst hos Trafikverket under rubriken 
Övrigt https://etjanster.trafikverket.se/anonyma-tjanster/kundfragor-
trafikverket/vag/ 

Upprustning 
Säteriskolans 
utemiljö 

 

2022-
11-01 

 

Säteriskolan i Mölnlycke är en mycket gammal skola. 
Grusplanen som är mellan två av skolans byggnader har 
alltid funnit där och alltid haft grus. Eleverna spelar 
mycket fotboll på den planen och blir väldigt dammiga. 
När det regnar är den geggig och eleverna blir mycket 
smutsiga. Planen ligger på en väldig strategisk läge i 
skolan samt i bostadsområdet och används väl även av 
de boende. Speciellt under sommaren spelas det mycket 
fotboll där. 

Dessutom är det mycket skog i anslutning till skolan men 
många barn vill gärna ha trevliga skolgårdar med mer 
aktiviteter än en gagabolls-ring. Mer mjuka underlag så 
man kan springa runt på, hjula på, hoppa på, stå på 
händer, klättring mm som barn älskar att göra. Det är ju 
viktigt att barn rör på sig men dessa skolgårdar på 
Säteriskolan är inte anpassad till det. De har stora 
områden med skog som också är direkt farligt för att det 
är stora ytor och barnen går ganska ner i skogsområdet 
och pedagogerna har inte koll på barnen. Att öppna upp i 
skogen och ordna med olika aktivitetsutrustning i skogen 
också så hade barnen använt det väl. 

2022-03-
20 

Besvarad Hej 

Vi har nu sett över din idé om Säteriskolans utemiljö. Skogen intill 
Säteriskolan är klassat som naturreservat varför åtgärder här inte bedöms 
som aktuellt av Härryda kommun.  

Gällande övriga åtgärder för att utveckla skolgården så är de intressanta, 
med dessa följer dock kostnader. Idag fungerar det som så i Härryda 
kommun att alla grundskolor delar på investeringsmedel när det gäller 
åtgärder. Härifrån kan varje skola anmäla vilka behov som finns och 
därefter sker en prioritering av vilka åtgärder som ska genomföras. 

Dina idéer kring upprustning kommer lämnas till Säteriskolan som 
därefter kan avgöra vad som bedöms aktuellt att anmälas för 
investeringsmedel.  

Stort tack för din idé! 

 

Upplyst lekplats 
på kvällar 

2022-
11-19 

 

Det hade varit bra och tryggare om det kunde vara 
upplyst kvällstid på lekplatsen vid löparvägen i Hindås 

 

2022-03-
20 

Idén 
genomförs 
inte 

Hej 

Vi har nu tittat närmare på din idé. Härryda kommun delar din åsikt om att 
det skulle vara bra om lekplatsen kunde vara upplyst. Här finns också en 
aspekt om att kommunen vill öka den upplevda tryggheten genom att 
belysa allmänna platser. Härryda kommun har som mål att belysa nya 
lekplatser som byggs för att öka den upplevda tryggheten. När det gäller 
äldre lekplatser har kommunen för närvarande inte möjlighet att prioritera 
uppsättning av nya belysningsstolpar på dessa lekplatser på grund av 
kostnadsskäl. Men stort tack för din idé! 
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Rubrik Inkom Beskrivning Besvarad Beslut Förvaltningens svar 
Ung och omsorg 2022-

12-22 

 

Jag har en kusin som är lika gammal som mig som jobbar 
genom ung och omsorg i Växjö. Detta tycker jag att vi 
borde införa i våran kommun också. Detta kan få 
ungdommar mer intresserade av vård och vårdyrket. Det 
är vinsten för kommunen. Väldigt bra jobb för unga och 
bra att vi unga kommer ut i arbetslivet. Jag är mycket 
intresserad av eran respons på mitt förslag. Tack. 

2022-03-
20 

Idén 
utreds 

 

Hej 

Stort tack för din idé och att du hörde av dig. Härryda kommun delar din 
åsikt om att det är viktigt att unga får upp ögonen för vårdyrken. Vi utreder 
därför just nu hur vi kan få unga intresserade av vårdyrken, där att 
använda företag såsom Ung Omsorg är ett alternativ. Vi tar med oss idén 
i vårt arbete. Tack igen för din idé och för att du engagerar dig för att göra 
vår kommun bättre!  

Ställplats vid 
Råda säteri 

2023-
01-01 

 

I närheten av Göteborg finns ett fåtal platser för gästande 
husbilar, s k ställplatser. Ett tillskott av sådana gagnar 
inte bara Göteborg med dess attraktioner utan även orten 
eller platsen där ställplatser uppförs. Undertecknad har 
under många år med husbil både erfarenhet i Sverige och 
Europas utbud för husbilar. Förslaget är att det i Härryda 
och förslagsvis Mölnlycke upprättas en ställplats. 

1. Det minskar det s k fricampandet med fritidsfordon på 
eller vid naturnära lägen. 

2. Det ger kommunen en möjlighet att skapa turism och 
besöksnäring under stora delar av året inte minst då läge 
ligger bra till Göteborg med kollektivtrafik. 

3. Lägger man en ställplats vid Råda säteri finns 
möjlighet för fritidsfordon att nyttja sjöns och naturens 
fördelar, det går lätt att nå både lokaltrafik, Mölnlycke C 
och RV 40 utan trafik genom tätorten. 

4. Säteriet skulle kunna facilitera service för 
in/utcheckning, inköp av diverse, wc/dusch/tömning på ett 
betalt och kontrollerat sätt. Det skulle också ge säteriet 
fördelar i arbetstillfällen och tillväxt av befintlig 
verksamhet. Alt lejer man ut driften till Råda ridsällskap 
eller annan näringsidkare. Ridsällskapet och säteriet 
skulle vid tävlingar t ex ha stor nytta av att ställplats 
erbjuds. 

5. En ställplats skulle ge Säterimiljön en ökad trygghet 
och driftsfördel då ställplatser ofta ger mer liv oavsett del 
av dygnet. Säsong avgör de som driver platsen. 

2022-03-
20 

Till 
idébank 

Hej  

Tack igen för din idé!  

Det stämmer att det finns behov av fler ställplatser i kommunen. Vi har nu 
undersökt din idé om att införa ställplatser, exempelvis vid Råda Säteri. 
Området runt Råda Säteri är ett naturreservat vilket försvårar möjligheten 
att anlägga ställplatser där.  

Kommunen ser gärna att det finns företag som satsar på 
campingverksamhet i kommunen då det finns få campingar samtidigt som 
vi vet att närhet till Göteborg och till vacker natur lockar. Härryda kommun 
själva kommer dock inte anlägga eller driva den typen av verksamhet. 
Samtidigt kan det mycket väl bli aktuellt att mark nyttjas för ställplatser i 
framtiden, av den anledningen skulle vi vilja ta med oss din idé och lägga 
den till kommunens idébank.  
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Rubrik Inkom Beskrivning Besvarad Beslut Förvaltningens svar 
Idag är få ställplatser i Europa för även husvagn. Något 
man bör beakta utifrån tilltänkt yta. Platser för 
uppställning av fordon bör ses över då in/utpassage Råda 
säteri är starkt begränsad periodvis då parkering ibland 
täpper till allen. Förslaget är att ställplatser anläggs nära 
gårdsytorna. Och att man tydligt markerar platserna, 
elanslutning mm för att förenkla för de som driver platsen 
samt brukarna. Oavsett nationalitet. 

Här finns många både bra och dåliga ställplatsexempel 
att ta del av. 

Pengar, 
långrundaparken 

2023-
01-03 

 

Ni skrev på FB att man skulle vända sej hit för 
förbättringar o ideer på den nya ?parken? vid 
Långgrunda. 

Min ide är att sätt priser så att alla kommuninvånare har 
råd. D är inte enbart inflyttat stafolk i kommunens västra 
delar som är belånade till tänderna o går med näsorna i 
vädret som vill kunna besöka denna ?park? o lägga upp 
flächiga skrytbilder på sociala medier utan också helt 
vanligt folk ska kunna ha ekonomin att nyttja ?parken.? 
Tro d lr ej så vill även kommuninvånare med liten 
ekonomi utan splajdans ny bil o huslån på 8mille också 
kunna spela t ex minigolf utan att familjen behöver gå 
utan middag i några dagar. (Om du som läser detta är 
inflyttad, fråga en kollega lr vän vad Långgrunda är.) 

2023- 
02-06 

 

Idén 
genomförs 
inte 

 

Hej 

Nu har vi kikat på din idé och kan konstatera att de aktiviteter som kostar 
pengar vid Långgrunda inte drivs utav kommunen och vi har inget avtal 
där vi kan kräva en viss prissättning. Att reglera priset är utanför 
kommunens rådighet. 

Tack igen för din idé.  

Bredare väg  
och belysning 
Pottebo 

 

2023-
01-17 

 

Lahallsvägen ut mot Pottebo och Lahall är ej upplyst 
vilket i sig innebär en ökad risk för trafikanter och 
fotgängare / cyklister. Pottebo och Lahall har gått från att 
varit ett fritidshusområde till att bli mer och mer etablerat 
som ett permanentbostadsområde efter 
generationsskiften. Under 2023 planeras utgrävnad av 
kommunalt VA, vilket innebär avsevärda förbättringar för 
boenden i området. Mitt förslag är att i samband med 
utgrävning av VA även tillse att vägen har en trygg 
upplysning och att bredda vägen i möjlig mån. Barn som 
cyklar till närliggande Krokens förskola och 
Båtsmansskolan är i behov av en trygg färdväg. 

2022-03-
20 

Idén 
genomförs 
inte 

 

Hej  

Tack igen för din idé! 

Vi har nu undersökt din idé gällande belysning och breddning utav 
Lahallsvägen ut mot Pottebo och det visar sig att det inte är kommunen 
som är sk väghållare, vilket betyder att det inte är Härryda kommun som 
ansvarar för byggande, skötsel eller drift. Istället är det Lahallsvägens 
vägsamfällighet som beslutar om breddning. Förslagsvis kan du höra av 
dig till dem med ditt önskemål.  

Gällande belysning så sätts det upp inom tätorter i första hand och på 
platser av allmänt intresse. Det gör att vi tyvärr behöver neka din idé då 
Lahallsvägen inte ligger inom tätort. 
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Rubrik Inkom Beskrivning Besvarad Beslut Förvaltningens svar 
Lekplats vid 
Massetjärn 

2023-
01-29 

 

Inflyttade i kommunen sedan cirka ett år har vi upptäckt 
avsaknaden av lekplatser för barnen kring centrum. Vi 
och många andra barnfamiljer har flyttat in i Mölnlycke 
fabriker men det finns för lite mötesplatser för oss. En 
lekplats intill beachvolleyplanen vid Massetjärn är en 
jättebra idé. En lekplats där det finns många olika 
lekattraktioner för barn i olika åldrar. Nu när Mölnlycke 
växt så mycket så behövs mer att göra och samlas kring. 
De större lekplatser som finns ligger inte i centrum. Vi 
barnfamiljer behöver en plats att mötas på till vardags, 
som har rimligt avstånd att gå till. 

 

2022-03-
20 

Besvarad Hej  

Tack igen för din idé! 

Vi har nu undersökt din idé om en lekplats vid Massetjärn och det är en 
idé som varit aktuell under en längre tid. Under 2021 genomförde 
kommunen en medborgardialog om Massetjärns framtida utveckling där 
kommuninvånare och övriga intresserade fick möjlighet att skicka in idéer 
och förslag. Totalt kom det in ca 250 svar bestående av en rad olika 
förslag på hur området kan utvecklas och vilka aktiviteter som är 
önskade. Lekplats var något som flera efterfrågade. Just nu pågår ett 
arbete med att bearbeta resultaten från medborgardialogen, där en 
visionsbild över området förhoppningsvis ska kunna tas fram under året 
som senare kan utgöra underlag till politiskt beslut om fysiska åtgärder. I 
dagsläget finns därför inga beslut eller avsatta medel för att bygga en 
lekplats vid Massetjärn, men arbetet för utveckling i området pågår. 

Grön vägg 
Rävlanda 
tågspår 

 

2023-
02-03 

 

 

Kan ni snälla plantera klätterväxter på det nya staketet i 
Rävlanda, det känns som att sitta på anstalt att åka i 
centrum nu. 

En grön vägg hade även absorberat ganska mycket 
buller från spåren, vilket hade vart trevligt. 

2022-03-
20 

Besvarad Hej  

Tack igen för din idé och för att du vill bidra att göra vår kommun bättre!  

Det nya staketet i Rävlanda ansvarar inte kommunen över utan det gör 
Trafikverket. Vi skickade därför vidare dina tankar dit och fick detta svar 
”Detta vore tyvärr direkt olämpligt. Vi skall utföra röjningen så att en 
växtfri zon på minst 0,5 meter upprätthålls på båda sidor om hägnad samt 
att ingen vegetation växer i eller i anslutning till stängsel/bullerskydd”  

Om du har andra tankar kring hur stängslet kan få en trevligare uppsyn 
hänvisar vi dig till Trafikverket.  

Hindås 2023-
02-07 

 

Hej! 

Gör det bättre i Hindås 

Jag vill ha fler och bättre affärer i Hindås. Nu finns det 
bara en affär, ICA. Den är väldigt liten och den skulle 
vara större och ha mer att köpa. Det borde finnas 
spelkort, till exempel Play Station och X-box. De ska vara 
gratis i en vecka. Nu finns det spelkort ibland om man har 
tur. Allt är dyrt, maten och bensinen. Jag vill att allt ska 
vara gratis. Det är bättre i USA. Allt är billigare där. Jag 
skulle vilja att det fanns shoppingcenter och flera kiosker 
och apotek. Det skulle nog vara för stort och för dyrt att 
bygga för Hindås är fett litet. 

2022-03-
20 

Besvarad Hej  

Tack igen för din idé!  

Vi har nu tittat på dina idéer gällande Hindås och kan konstatera att flera 
idéer är sådant som kommunen inte kan påverka – såsom butikers utbud 
och prisläget i allmänhet. Att Hindås är en mindre tätort är något som 
många som bor där uppskattar. Det finns dock planer på att bygga fler 
bostäder i Hindås, både Bocköhalvön och Älmhultsvägen är områden 
som förväntas utvecklas till bostadsområden. Med fler invånare skapas 
också möjligheter för fler butiker att öppna och för annan service att öka.  

Vi noterar dina tankar och idéer om Hindås fortsatta utveckling, tack för 
att du hörde av dig! 
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Rubrik Inkom Beskrivning Besvarad Beslut Förvaltningens svar 
Fler skulle flytta hit om det fanns. Nu finns det bara skog 
vart man än tittar. Det skulle vara roligt om det fanns 
badland eller karuseller också så att man kan ha något 
att göra. Då skulle Hindås bli roligare. 

Jag vill att kommunen fixar det här nu! 

 

Massetjärn 2023-
02-16 

 

För att promenadstråket runt Massetjärn ska bli en trygg 
promenadsträcka för alla så är mitt förslag följande: 

Vid inloppet till tjärnen är man idag nödgad att passera 
vägen från promenadstråket två gånger. Mitt förslag är att 
kommunen bygger två röda träbroar (likt den röda vid 
skolan på andra sidan tjärnen) parallellt med bil bron över 
vattenflödet som kommer in i tjärnen från öster. Det 
behövs två så att de mellanlandar på ön i mitten av 
inflödet. Det blir då en fin, trygg och hel promenad runt 
tjärnen. 

Stråket används av många föräldrar med små barn som 
springer eller har sparkcykel/cykel. När de måste lämna 
promenadsträckan för att ta sig över vägen två gånger 
ökar risken för olyckor. 

Både Hulebäckskolans elever och Pixbo's ungdomslag 
tränar också löpning runt tjärnen ett flertal varv och varje 
varv ger ökad risk för snedsteg. 

De fina röda broarna skulle bidra till en helhet runt hela 
Massetjärn. 

2022-03-
20 

Besvarad Hej och tack igen för din idé! 

Vi har nu behandlat din idé om gångbro vid inloppet till Massetjärn och 
det finns redan en gång- och cykelbro med som en åtgärd i arbetet med 
parkmiljön runt Massetjärn. Det kommer inte bli en träbro likt förslaget 
utan en fackverksbro i stål. Preliminär tidplan för den nya gång- och 
cykelbron är år 2024-2025. 

Stort tack för att du vill göra vår kommun bättre, följ länken nedan om du 
vill ha mer information om byggprojekt i kommunen.  

https://www.harryda.se/byggaboochmiljo/aktuellabyggprojekt/ 
molnlycke/byggprojektiomradetmolnlyckefabriker. 
4.414de20a182e90df9d29e0e.html  
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Obesvarade Härrydaidéer  
Rubrik Datum Beskrivning 
Sjöholmsparken 

 

2022-12-30 Hade varit magiskt med någon asfalterad yta för att spela landhockey, inlines mm. På vinter kan den spolas med vatten för is. 

Skatepark 2022-12-30 För att ge våra barn och unga fler aktiviteter och bra ställen att hänga på tror jag att en skatepark i landvetter skulle vara positivt. Om man tittar på hur 
många som är vid skateparken i mölnlycke och hur bra stämning det är bland ungdomarna vore det roligt om landvetterbarnen hade samma möjlighet. 
Sjöholmsparken skall ju utvecklas så det kanske kan vara en tanke att ha en skatepark där. 

Träning för vuxna 
och barn vid 
Sjöholmsparken 

2022-12-31 Bygg en stor och spännande lekplats tillsammans med ett utegym vid sjöholmen. Sjöholmen kan bli en hälsosam samlingsplats för familjer i hela härryda 
med en plats där både vuxna och barn kan leka/träna. Det finns gott om outnyttjad yta vid gräsplanen mellan bostadshusen och vattnet. Södra landvetter 
växer och saknar helt lekplatser och utegym och sjöholmen skulle kunna bli en ultimat rekreationsplats. Landvetter som helhet saknar en stor och 
spännande lekplats som kan samla många barn och utmana deras kreativitet, motorik och sociala samspel mellan åldersgrupper. Lekplatsen i centrum är 
sliten och liten samt anpassad för barn under 8 år. Barn rör på sig mindre och mindre ju äldre de blir så en lekplats+utegym som är utformad för alla åldrar 
bidrar till mer rörelse för hela familjen tillsammans. 

Ytan mellan bostadshusen och vattnet utnyttjas ytterst lite. Vid badtider är det mycket folk men de samlas mer vid bryggorna och det är få som placerar sig 
så långt från vattnet. Finns gott om yta vid stranden och rakt bak där man har bättre utsikt mot vattnet och därför används inte den ytan. 

Kommunen borde vara ansvarig för anläggningen då den inte bör vara kommersiell. Allmännyttan är stor då den bidrar till en mer hälsosam befolkning 
tillsammans med att den lockar till inflyttning av barnfamiljer till kommunen. 

Bullerreducerande 
åtgärder för 
Mölnlycke 

2023-01-04 

 

Vår idé handlar om att införa bullerreducerande åtgärder för att öka välbefinnandet och minska risk för ohälsa för Mölnlyckebor. Se mer information i bifogad 
fil.S 

Sjöholmen 2023-01-08 Hej! Jag undrar om ni har några planer på att göra något med vattnet vid sjöholmen? Det känns lite tråkigt att investerat i parken när man många gånger 
under sommaren inte kan bada där pga bakterierna i vattnet? tack på förhand :) 
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Rubrik Datum Beskrivning 
Multisportsplan 
och belysning vid 
Önnerödsplan 

2023-01-18 Vid Salmered 1:306, Härkeshultsvägen 6 i Landvetter, finns en lekplats med linbana, en beachvolleyplan och boulebana samt en skytteklubb. 

Dock är det så att beachvolleybollplan inte används överhuvudtaget , utan den är mest bara där. Jag föreslår därför att man tar bort beachvolleybollplan och 
där man kan använda sanden för att spridas ut i området (där det idag finns mycket grus och är lite tråkigt). Istället för beachvolleybollplan så föreslår jag att 
man gör en multisportsplan. En multisportsplan likt den som finns vid Idrottsvägen i Landvetter centrum, eller liknande bollplan vid Backaskolan. 

Där man gör multisportsplan ungefär i samma storlek som beachvolleybollplan, men att den några meter längre (mot Skytteklubben och mot riktning 
Bruntjärnsvägen) och även bredare mot lekplatsen och något mot Västergärdets förskola. Multisportsplan kan då vara utformad för handboll, fotboll och 
även basket och då ha basketkorgar ovan handbollsmålen samt att innebandy kan spelas där om även innebandymål införskaffas. Innebandymålen kan 
dåhängas vid sidan av handsbollsmålen. 

Samtidigt som man bygger multisportsplan, så bör man installera belysning, 2-3 stolpar så att området lyses upp och som kan släckas vid 9-10 tiden. Idag 
använder ingen området när det mörknar, vilket innebär att under hösten-vintern så används området enbart när det är ljust. Men även att bus som idag 
utförs när det är mörkt, troligtvis minskar. Fördelen med multisportsplan är att den kommer att locka tills sig många idrotter och att barn och ungdomar 
kommer ut mer och umgås. Men även att det blir en plan för vuxna att ha roligt. 

Detta kan bara bli succé! 

Basketplan vid 
Landvettersjön 

2023-01-19 I Landvetter har vi ingen riktig och stor basketplan utomhus och det skulle vara jätteroligt att ha det. Basketplanen skulle kunna ligga vid sjöholmsparken vid 
sjön eller någon annan stans på den södra sidan. Allt annat finns ju nästan vid centrum så det vore bra med något för oss som bor på den här sidan 
motorvägen. Här är några exempel: 

https://stockholmbasket.se/streetplaner/ 

Belysning och 
höjning av 
grusgången vid 
Gallhålan 

2023-01-20 Jag föreslår att man förbättrar och höjer grusgången mellan Dammbäcksvägen och Agntjärnsvägen i Landvetter samt att denna grusväg belyses med 
armaturer som är anpassade för djurlivet i Gallhålan. Denna grusgång vid Gallhålan i Landvetter är en mycket populär väg att promenera och motionera via. 
Dock är grusvägen ofta väldigt blöt och gyttjig, detta då det sluttar ned mot grusgången från boendes hus. Jag föreslår att grusvägen höjs med lämplig höjd 
så att man slipper detta. Samtidig som detta utförs, så föreslår jag att man sätter upp 4-5 lämpliga belysningsstolpar (med armaturer som är anpassade för 
djurlivet), så att grusgången kan nyttjas mer under sena mörka årstiden och där man nu undviker att gå där när det blir mörkt. Detta kommer att för att fler 
kan njuta av Gallhålan - ett fantastiskt naturreservat. 

Kollektivhus 2023-01-30 Det planeras nu för mycket byggande i kommunen och jag önskar att det i någon/några av dessa nya bostadsområden kommer upplåtas lägenheter med 
tillhörande gemensamhetsutrymmen i form av umgängesytor för ex gemensamma måltider, tv- rum, motion, bastu, tvätt, grill, odling, övernattningsrum för 
gäster samt även delningsekonomi i form av bil-och cykelpool och verktyg mm. 

Att bo i kollektivhus (inte att förväxlas med kollektiv, eller kategoriboende) innebär ett hållbart boende med avseende på alla aspekter av hållbarhet: 

Ekonomiskt, där delande av flera ytor gör att den egna lägenheten kan vara mindre, med lägre hyra. 

Socialt, där ensamheten bryts med naturliga mötesplatser i vardagen med människor i olika åldrar och livssituationer. 

Miljömässigt, med mindre lägenheter och sparade resurser pga delande av utrymmen och tillgångar. 

Denna boende form finns redan på flera platser både i regionen och utomlands. 

Lägenheterna skall hyras ut genom köförfarande, men med krav på intresse och deltagande i de sysslor som ingår i boendet som ex aktivt deltagande i 
matlagningsgrupp och skötsel av gemensamma utrymmen. 
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Rubrik Datum Beskrivning 
Mölnlycke 
Idrottsplats 

2023-02-09 Fotbollsintresserad äldre som jag är, borde det finnas någon form av läktare med sittplats på idrottsplatsen. Finns ju inte ens en lite ståplatsläktare. Borde 
finnas i en såpas stort samhälle, både stå o sittplats. 

Finns mindre läktare i trä inom rimlig kostnad. 

Är ju inte bara fotboll på IP, 6 juni mm. 

Nytt kommunalt 
naturreservat 

2023-02-10 Trots att Härryda är en stor kommun så har ni endast utfärdat ett naturreservat, och det var för nästan 20 år sedan. När ni bygger så det knakar i 
kommunen riskerar mycket underbar skog & natur att försvinna för evigt. Jag föreslår därför ett nytt naturreservat, utfärdat av kommunen nära bebyggelse. 
En galet vacker och lugnande skog, full av gamla träd och massor av fåglar är fastigheten HÄRRYDA MÖLNLYCKE 1:168 (delen som är skog), ovanför 
Skogen-området. Ni har t.om. satt det som "utbredningsområde"... 

Jag må vara en 20-årig kille som inte spelar så stor roll för er. Men att ni inte värnar om naturen, eller invånarnas intressen (att spendera tid i naturen) får 
mig att vilja flytta. 

Varför skydda? 

1. Väldigt många boende i Skogen och Långetjärns höjd använder området för avkoppling, hundpromenader, träning m.m. 

2. Om jag räknade rätt så skyddas endast ca 3% av Härryda kommun, kontra målet på 30%. 

3. Gammal naturskog. 

4. Människan är inte allt. Låt oss bara värna om det som var här innan oss för en gångs skull. 

Bänk vid Stora 
utsikten 

2023-02-13 I den vackra Wendelsbergsparken finns mycket att upptäcka och här och där finns bänkar att slå sig ner på vilket är bra. Om man tar en liten längre 
promenad till Stora utsikten för att beundra den vackra utsikten över Landvettersjön så hade det varit skönt med en bänk att sitta på. Så min idé är att en 
eller fler bänkar skulle ge en extra belöning efter en härlig promenad i parken. I dag träffade jag fem gubbar från olika delar av regionen som hade hittat till 
Stora utsikten, men det fanns inget att sitta på ... 

Förbättra 
Rävlanda 

2023-02-16 Då det fortfarande är ett stort problem med trafik igenom Rävlandas bostadsområde, framför allt Boråsvägen (omfattande genomfartstrafik, tung trafik och 
bullriga fordon, dygnet runt) och det dessutom pratas om att bygga planskild korsning som skulle göra situationen ännu mer ohållbar/kritisk, så vill jag gärna 
dela med mig av mina idéer om hur man skulle kunna bygga en planskild korsning och samtidigt tömma den närmast riksvägsliknande trafiken som åker 
igenom Rävlandas bostadsområde varje dag (helt i onödan då det ligger en skog och en sjö ovanför Rävlanda och det är allt. Absurt mycket 
blåbärsplockare?) 

Lägg en planskild korsning igenom banvallen och led trafiken ut mot 40:an. Bifogar två bilder på hur det skulle kunna se ut. 

Markerat med blått streck menas nya vägsträckan. 

Nr 2 skulle jag vilja att ni tittar noggrannare på då den också skulle ta bort trafiken, förbi alla barn som går till och från skolan och naturligtvis själva skolan! 
Tror det här förslaget skulle gillas av alla föräldrar framför allt, men också alla familjer som bor i detta natursköna samhälle. Att få bort trafiken skulle höja 
hela samhället och alla innevånares välmående. 

Om man leder en väg bakom kyrkan fram till banvallen som tåget åker uppe på och ordnar med en tunnel som svänger/leder ut trafiken bort från de centrala 
delarna av samhället ut mot 40:an skulle både Trafikanter och Rävlandas innevånare vara vinnare. 

Detta bygge skulle dessutom inte störa den dagliga trafiken utan skulle kunna planeras och byggas utan att behöva stänga av trafikflödet mer än måttligt. 
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Rubrik Datum Beskrivning 
Ökad 
trafiksäkerhet 

2023-02-17 Ökad trafiksäkerhet från Skogenområdets bostadsområde ner mot Ötjärnsområdet/Finnsjöns friluftsområde 

 

Cykelbana 
Rävlanda – 
Hällingsjö 

2023-03-06 Ingen ny idé med en cykelbana mellan Rävlanda och Hällingsjö, men vi undrar vad som händer eller snarare varför inget händer... 

Trafikverket har börjat bygga från Garverivägen fram till Basåsvägen, BRA! 

Nu ryktas det om att inte Härryda kommun kommer att fortsätta bygget. Stämmer det? 

Vi har hört att de överföringsledningar som skulle dras samtidigt som bygget med cykelbana inte längre behövs. Är det så? 

Vi har också hört att fastighets/markägare längs med vägen fått meddelande om att Härryda kommun snart ska höra av sig angående cykelbana (för över 
ett år sedan), men att ingen har hört av sig... 

Det ryktas också om att en del markägare har satt sig emot och att det är därför ingen cykelbana byggs... 

Samtidigt ligger ju en cykelbana planerad och det finns/fanns utrymme i budget för den. 

Vad stämmer och vad stämmer inte? 

Behovet av en cykelbana/gångväg är stor, speciellt nu när det inte längre finns någon lokaltrafik mellan Rävlanda och Hällingsjö. Hur tänker ni kring detta? 
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